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Emne: Sag Ekstraordinær trafikbestilling / Besparelser på den kollektive trafik  

 

Ældrerådet har drøftet oplægget og har følgende kommentarer.  

 

1. Det er ikke muligt ud fra det foreliggende materiale at se om al kollektiv trafik er vurderet 

eller det kun er de omtalte ruter, som har været overvejet nedskåret. Det er nok på længere 

sigt en god ide at gennemgå og eventuelt nytænke løsningen af kollektiv trafik.  

2. Vi opmærksom på, at enhver forringelse af den kollektive trafik påvirker især 

landområderne og man bør derfor tilgodese de svageste borgere her på anden vis. 

3. Ved prioritering af besparelserne på de enkelte ruter bør der også ske en sammenholdelse til 

de overordnede politiske mål, herunder hensyntagen til ældre og ensomme. 

4. Vi foreslår, at de nuværende flextakster (kr.27) bibeholdes i de områder, hvor der ikke er 

mulighed for kollektiv trafik, herunder i de tidspunkter, som nu bliver sparet væk. Det vil 

give mulighed for, at ældre og ensomme også i disse områder får mulighed for at blive 

transporteret til en rimelig pris.  

5. Det er ældrerådets opfattelse, at det ikke er nok at se på et lille udsnit af de i kommunen 

ruter, men at det kræver en total gennemgang og prioritering.  

6. Ligeledes bør der ses på de enkelte afgange på hver rute og ikke kun et gennemsnit for den 

pågældende rute. 

7. Såfremt forhøjelse af flextakster fastholdes forslår ældrerådet, at ældre stadig kan 

transporteres til den lave takst.  

 

Ældrerådet har fuld forståelse for, at når der er budgetafvigelser skal der reageres, men vi vurderer 

også, at flere af de foreslåede besparelser går ud over ældre og ensomme især i landdistrikterne.  

 

Vi vil derfor opfordre til, at organiseringen og den måde den kollektive trafik udføres på tages op til 

revurdering for at se om der er mulighed for bedre / billigere løsninger og i den sammenhæng ikke 

kun se på de kommunale busruter. 

 

Venlig hilsen 

Ældrerådet i Guldborgsund 

 

Inge – Lise Aaen                                                                                 Peter Müller 
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